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Transportudvalget har i brev af 30. marts 2015 stillet mig følgende spørgsmål 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Mette Hjermind Dencker (DF). 

Spørgsmål nr. 576: 

Kan ministeren oplyse om og i hvilket omfang behovet for en udvidelse af E45 

fra Vejle til Randers er blevet analyseret – herunder om der er lavet VVM-

redegørelser i forbindelse med en eventuel udvidelse af E45? 

Svar: 

I januar 2009 besluttede partierne bag aftalen om En grøn transportpolitik (S, 

RV, V, DF, SF, LA og K) at gennemføre strategiske analyser af de langsigtede 

trafikale behov for bane- og vejinfrastrukturen. I den forbindelse blev det be-

sluttet at undersøge det langsigtede kapacitetsbehov og udbygningsmulighe-

derne langs Østjyske Motorvej E45. Analysen blev færdiggjort i 2014.  

Analysen konkluderer, at trængsel på dele af E45 bliver en væsentlig udfor-

dring, som fremtidens infrastruktur skal kunne håndtere. Det fremhæves end-

videre, at E45-korridoren kan udbygges gradvist i takt med, at trængslen opstår 

på de enkelte delstrækninger, og analysen skitserer en række udvidelsesprojek-

ter.  

I de senere år er der udarbejdet VVM-redegørelser for udbygningen af motor-

vejsstækningerne Vejle-Skærup og Kolding-Fredericia.  Udbygningen af Vejle-

Skærup blev færdiggjort i 2013, og omkring Kolding er der er inddraget nød-

spor til kørespor. 

Der pågår ikke VVM-undersøgelser af udvidelser af E45 mellem Vejle og Ran-

ders.  

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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